



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ
ວັນອາທິດທີ 28 ມິຖຸນາ 2020 (06-28-2020)

ຄວາມອິດທິນຂອງຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາ.

ເມື່ອໃດທີ່ທ່ານຕ້ອງການຄວາມອິດທິນໃຫ້ວຽກງານ ຫຼື ເປົ້າໝາຍໄດ້ສໍາເລັດ?

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ພວກເຮົາສາມາດອິດທິນຕໍ່ຄວາມທຸກທໍຣະມານເພາະຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາໃນພຣະເຢຊູ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ບໍ່ມີຜູ້ໃດລົງທະບຽນຈົດຊື່ເພື່ອຄວາມເຈັບປວດ, ຄວາມໂສກເສົ້າ, ຄວາມຜິດຫວັງ, ການທໍຣະຍົດ (ເນຣະຄຸນ), ຫຼື ການປະຕິເສດ, ແຕ່ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ກໍເກີດຂຶ້ນ. ການຮັກພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ປ້ອງກັນພວກເຮົາຈາກການເຈັບປວດແລະທົນທຸກທໍຣະມານ. ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ມີປະສົບການເຣື່ອງນີ້ດ້ວຍຕົນເອງໃນປີ ຄ.ສ. 2018. ເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ກວດພົບວ່າມີພະຍາດມະເລງ. ການຢຽວຢາຮັກສາ, ບວກໃສ່ກັບການຂຶ້ນໆລົງໆດ້ານອາຣົມແມ່ນເກີນກວ່າທີ່ຂ້ອຍຄາດໝາຍໄວ້. ໃນເວລາດຽວກັນ, ດ້ວຍແຮງອະທິຖານຂອງໄພ່ພົນຂອງພຣະເຈົ້າ, ການຊົງປາກົດຂອງພຣະວິນຍານບໍຣິສຸດ, ແລະດ້ວຍພຣະຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າ, ຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຫວັງ. ຕລອດການຮັກສາ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ອ້າງເອົາຄຳສັນຍາຈາກພຣະຄຳພີ. ບາງມື້, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ອ້າງຄຳສັນຍາໃນຂະນະທີ່ອະທິຖານວ່າ, "ຂ້າແດ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ, ຂ້ານ້ອຍເຊື່ອ. ໂຜດຊົງຊ່ວຍຂ້ານ້ອຍບໍ່ເຊື່ອ! (ໃນສິ່ງຮ້າຍທັງຫຼາຍນັ້ນ)". ໃນຂະນະທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຂຽນເຣື່ອງນີ້, ການກວດສອບ (scan) ທຸກຢ່າງຂອງຂ້າພະເຈົ້າແມ່ນຈະແຈ້ງ, ແລະຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີໃນສິ່ງນັ້ນ. ແຕ່ຫຼາຍກວ່າການກວດສອບທີ່ຈະແຈ້ງ, ຂ້າພະເຈົ້າມີຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີໃນການທີ່ໄດ້ຮູ້ວ່າ: ອົງພຣະຄຣິດຊົງທອດພຣະເນດເຫັນ, ຊົງໄດ້ຍິນ, ຊົງຮູ້ເຣື່ອງລາວ, ແລະ ຊົງຫ່ວງໄຍຂ້າພະເຈົ້າ. ມັນເປັນສິ່ງສໍາຄັນສໍາລັບຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເຮົາທີ່ພວກເຮົາບໍ່ຍອມອະນຸຍາດໃຫ້ມະເຮັງຫຼືປະສົບການທີ່ຮ້າຍແຮງຫາຍນະ ຫລືປະສົບການທີ່ເປັນອັນຕະລາຍມາຄວບຄຸມຊີວິດຂອງພວກເຮົາ. ອົງພຣະຄຣິດຕ້ອງເປັນ ແຫຼ່ງແລະຄວາມພໍພຽງຂອງຕົວຕົນຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາສາມາດອິດທິນເພາະວ່າຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາຕັ້ງພື້ນຢູ່ໃນພຣະອົງ.

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. 1 ເປໂຕ3:8-12

⁸ ໃນທີ່ສຸດນີ້ພວກທ່ານທຸກຄົນຈົ່ງເປັນນໍ້າໜຶ່ງໃຈດຽວກັນຈົ່ງເຫັນອົກເຫັນໃຈກັນຈົ່ງຮັກກັນເໝືອນພີ່ນ້ອງຮ່ວມທ້ອງຈົ່ງມີຈິດໃຈເອັນດູແລະຖ່ອມລົງ.⁹ ຢ່າຮ້າຍຕອບແທນການຮ້າຍຢ່າດ່າຕອບແທນການດ່າແຕ່ກົງກັນຂ້າມ, ຈົ່ງອວຍພອນແກ່ເຂົາດ້ວຍວ່າພຣະອົງຊົງເອີ້ນພວກທ່ານໃຫ້ເຮັດການຢ່າງນີ້ແຫລະເພື່ອພວກທ່ານຈະໄດ້ຮັບພຣະພອນມາເປັນມໍຣະດົກ.¹⁰ ເພາະວ່າ, “ຜູ້ທີ່ຢາກຮັບຊີວິດອັນດີແລະປາຖນາທີ່ຈະເຫັນວັນສຸກກໍໃຫ້ຜູ້ນັ້ນຫ້າມລິ້ນຂອງຕົນບໍ່ໃຫ້ເວົ້າຄວາມຊົ່ວແລະຫ້າມປາກບໍ່ໃຫ້ກ່າວຄຳອຸບາຍລໍ້ລວງ.”¹¹ ຈົ່ງໃຫ້ຜູ້ນັ້ນເວັ້ນໜີຈາກການຊົ່ວແລະເຮັດການດີຈົ່ງໃຫ້ຜູ້ນັ້ນສແວງຫາສັນຕິສຸກແລະພະຍາຍາມຕິດຕາມໄປ.”¹² “ພຣະ

ເມດຂອງອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງເຝົ້າເບິ່ງຄົນຊອບທັມ ແລະພຣະອົງກໍຊົງຮັບຟັງຄໍາອ້ອນວອນຂອງເຂົາແຕ່ ພຣະພັກຂອງພຣະອົງຊົງຕໍ່ສູ້ບັນດາຄົນທີ່ເຮັດການຊົ່ວ.”

ຂໍ້ພຣະຄຳພີເຫຼົ່ານີ້ໃນ 1 ເປໂຕ ບົດທີ 3 ແມ່ນຊຸດຂອງບົດສລຸບທຍ໌-ຈຸດກວດກາຄວາມເຕີບໃຫຍ່ສໍາລັບການປະ ເມີນຜົນສ່ວນຕົວຂອງຊີວິດຝ່າຍຈິດວິນຍານຂອງພວກເຮົາ.ເປໂຕໄດ້ຮ້ອງຂໍຄວາມກະຕືລືລົ້ນເພື່ອຄວາມສອດຄ່ອງ ຄວາມຊື່ສັດ, ແລະການເຊື່ອຟັງຢ່າງຈິງໃຈ. ເປໂຕໄດ້ໃຫ້ກຳນົດ 6 ວິຖີທາງທີ່ພວກເຮົາຈະຕ້ອງ “ເຮັດດັ່ງເວົ້າ” ແລະ ດຳເນີນຊີວິດຕາມຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເຮົາດັ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

1. **ຄວາມສາມັກຄີ.** ຄຳສັ່ງທີ່: “ໃຫ້ເປັນຈິດໃຈດຽວກັນ” ນັ້ນບໍ່ໄດ້ໝາຍເຖິງທຸກໆຄວາມລະອຽດຖີ່ຖ້ວນແຕ່ແມ່ນ ໝາຍເຖິງຄວາມສາມັກຄີໃນ ຈຸດສຳຄັນຂອງຄວາມເຊື່ອ. ຜູ້ທີ່ເຊື່ອສະທ້ອນເຖິງການອຸທິດຕົນຕໍ່ພຣະເຈົ້າບໍ່ແມ່ນ ໃນຄວາມເປັນເອກພາບ ແຕ່ແມ່ນໃນຄວາມສາມັກຄີ (ຄວາມເປັນນຶ່ງ). ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນກັງວົນໃນເຮືອງ ເລັກງ່ນອຍໆ. ແຕ່ກັງວົນຂ້າມ, ພວກເຮົາສົມຄວນຈົດຈໍ່ໃສ່ໃນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາມີຮ່ວມກັນໃນອົງພຣະຄຣິດ.
2. **ຄວາມເປັນຫ່ວງເຊິ່ງກັນແລະກັນ.** ການ“ເຫັນອີກເຫັນໃຈ”ໝາຍເຖິງການມີຄວາມເມດຕາກະຣຸນາຫຼືມີຄວາມຮູ້ ສຶກຮ່ວມກັບຜູ້ອື່ນແລະການຮ່ວມທຶນທຸກທໍຣະມານດ້ວຍກັນ. ມີບໍ່ພຽງແຕ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບເລື່ອງຂອງຄວາມໂສກເສົ້າ ເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ສິ່ງໃດກໍ່ຕາມທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຜູ້ຄົນແລະເຮັດໃຫ້ພວກເພິ່ນມີຄວາມຮູ້ສຶກດ້ານອາຣົມ.“ *ຈົ່ງຊົມຊື່ນ ຍິນດີກັບຜູ້ທີ່ມີຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ ຈົ່ງຮ້ອງໄຫ້ກັບຜູ້ທີ່ຮ້ອງໄຫ້* (ໂຣມ 12:15). ຄວາມເປັນຫ່ວງຂອງພວກເຮົາ ຕໍ່ຄົນອື່ນໃນທີ່ສຸດ ກໍ່ຫຼາຍກວ່າຄວາມກັງວົນຫ່ວງໃຍສໍາລັບຕົນເອງ.
3. **ຄວາມຮັກ.** ເປໂຕໄດ້ໃຊ້ຄຳເວົ້າພາສາ ກຣີກ “ຟິລາເດລໂຟສ” (*philadelphos*) ເພື່ອຖ່າຍທອດຄວາມຮັບ ຜິດຊອບຂອງຊາວຄຣິສຕຽນ ທີ່ຈະຕ້ອງຮັກຊຶ່ງກັນແລະກັນ ໃນຖານະອ້າຍເອື້ອຍນ້ອງໃນອົງພຣະຄຣິດ. ພວກ ເຮົາສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນຄວາມຮັກຂອງພວກເຮົາສໍາລັບອົງພຣະຄຣິດ ໂດຍການສະແດງອອກໃນຄວາມຮັກຂອງ ພວກເຮົາຕໍ່ຄອບຄົວຂອງພຣະເຈົ້າ.
4. **ຄວາມເຫັນອີກເຫັນໃຈ.** ຄຣິສຕະຈັກສົມຄວນເປັນບ່ອນແຫ່ງຄວາມເຫັນອີກເຫັນໃຈ ທີ່ຊຶ່ງພວກເຮົາເຮັດຜິດ ພາດດ້ານຂ້າງຂອງພຣະຄຸນ ແລະເຮັດຫຼາຍຈົນເກີນໄປແທນທີ່ບໍ່ພຽງພໍ. ພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງເປັນແບບຢ່າງໃນເຮືອງ ນີ້ ໂດຍຜ່ານການຊົງປະກອບພຣະຣາຊພາຣະກິຈທີ່ອ່ອນໂຍນຂອງພຣະອົງຕໍ່ປະຊາກອນຂອງພຣະອົງ.
5. **ຄວາມຖ່ອມຕົວ.** ເປໂຕໄດ້ຮູ້ວ່າຄຣິສຕຽນຕ້ອງມີຄວາມປະທັບໃຈໃນຕົນເອງທີ່ແທ້ຈິງ. ພວກເຮົາວັດແທກຕົວ ເອງໂດຍຄວາມສັກສິດ(ບໍ່ຮື້ສຸດ)ຂອງອົງພຣະຄຣິດແລະບໍ່ມີທີ່ວ່າງສໍາລັບກຽດສັກສິດຂອງຕົນ. ພວກເຮົາເຫັນລະ ດັບຂອງຄວາມຖ່ອມໃຈຂອງພວກເຮົາໃນເວລາທີ່ຖືກວິພາກວິຈານ ຫຼື ໃນເມື່ອຄົນອື່ນໄດ້ຮັບກຽດຕິຍົດເໜືອ ກວ່າຕົນເອງ.
6. **ການໃຫ້ອະພິຍ.** ຈິດໃຈທີ່ບໍ່ມີການໃຫ້ອະພິຍຈະລົບກວນຄວາມສາມັກຄີທັມ, ທຳລາຍຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ, ແລະ ໃນທີ່ສຸດກໍ່ສົ່ງຮາກແຫ່ງຄວາມຣະທົມຂົມຂື່ນຫຍັງເລີກເຂົ້າໄປໃນຫົວໃຈ.

ພຣະຄຳພີຊ່ວງນີ້ສອນເຮືອງການປຽບທຽບແລະກົງກັນຂ້າມກັບຄຸນຄ່າໃນວັທນະທັມຂອງພວກເຮົາຢ່າງໃດ?

2. 1 ເປໂຕ 3:13-14

¹³ຖ້າທ່ານທັງຫລາຍກາຍເປັນຄົນໝັ້ນໃຈເຮັດການດີໃຜໝໍ້ຈະເຮັດຮ້າຍແກ່ທ່ານ.¹⁴ແຕ່ເຖິງແມ່ນວ່າທ່ານທັງ-ຫລາຍທົນທຸກເພາະໄດ້ເຮັດການຊອບທັມພວກທ່ານກໍເປັນສຸກ.ແຕ່ຢ່າຊູ່ຢ້ານການທີ່ເຂົາເຮັດໃຫ້ພວກທ່ານສະດັງຕົກໃຈນັ້ນແລະຢ່າວິຕົກກັງວົນ.

ຄວາມຫວັງໃນອົງພຣະຄຣິດຂອງພວກເຮົາຈະນໍາພາພວກເຮົາ ຜ່ານທຸກໆສະພາບການທີ່ຍັງຍາກ ຫຼືຄວາມທຸກທໍ້ຣະມານ. ພວກເຮົາອາດຈະປະສົບກັບຊ່ວງເວລາແຫ່ງຄວາມທຸກທໍ້ຣະມານທີ່ບໍ່ຍຸດຕິທັມ ເພາະວ່າພວກເຮົາຢືນຢູ່ເພື່ອສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ເມື່ອຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາມີຮາກຖານຢູ່ໃນພຣະຄຣິດ, ການອົດທົນຕໍ່ການທົດລອງທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນຈະໄດ້ຮັບນັ້ນ ຈະສາມາດເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນເພື່ອຈະໄດ້ປະເຊີນໜ້າກັບຊ່ວງເວລາທີ່ຫຍຸ້ງຍາກອື່ນໆທີ່ຈະມາສູ່ພວກເຮົາໃນພາຍໜ້າ. ໃນຖານະເປັນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ, ອົງພຣະເຢຊູຊົງມີສິດອໍານາດອະທິປະໄຕທົ່ວໂລກ. ທຸກຄົນຈະຮັບຮູ້ເຖິງຄວາມເປັນພຣະເຈົ້າຂອງພຣະອົງເມື່ອພຣະອົງຊົງສະເດັດກັບມາ (ຟລປ 2:10-11), ແລະຄວາມເປັນພຣະເຈົ້າຂອງພຣະອົງເຮັດໃຫ້ຜູ້ທີ່ເຊື່ອດໍາເນີນຊີວິດໃນຊັບຊະນະໃນທຸກວັນນີ້. ພວກເຮົາຢາກຈະເຊື່ອຢ່າງແນ່ນອນວ່າການເລືອກສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງຈະເຮັດໃຫ້ເສັ້ນທາງເດີນງ່າຍໃນພາຍໜ້າ, ແລະໂດຍປົກກະຕິພວກເຮົາຈະບໍ່ປະເຊີນກັບການຂົ່ມເຫັງເພາະການເລືອກທີ່ຖືກຕ້ອງ.ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ພວກເຮົາກໍາລັງດໍາລົງຊີວິດຢູ່ໃນໂລກທີ່ປະຊາຊົນປະສົບກັບຄວາມເຈັບປວດນັບມື້ນັບຫຼາຍຂຶ້ນ, ໂດຍການດໍາລົງຊີວິດທີ່ຊອບທັມ.ພື້ນຖານແຫ່ງຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເຮົາໃນອົງພຣະຄຣິດນັ້ນແມ່ນປອດພັຍ. ພຣະອົງຊົງເປັນພຣະສິລາຂອງພວກເຮົາ, ພຣະສິລາເສົາເອກຂອງພວກເຮົາ. ເຫດສະນັ້ນ, ເປໂຕໄດ້ຍິນຍັນວ່າພວກເຮົາບໍ່ຕ້ອງຢ້ານກົວຫຼືຖືກຂົ່ມຂູ່. ຄໍາເວົ້າພາສາກຣີກ ຕີຄວາມໝາຍ “ຂົ່ມຂູ່” ວ່າ *ທາຣັສໂສ (tarasso)* ຊຶ່ງມີຄວາມໝາຍວ່າພວກເຮົາບໍ່ຈໍາເປັນຕ້ອງປ່ອຍໃຫ້ຄົນອື່ນເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາວຸ້ນວາຍດ້ານພາຍໃນ (ຈິດໃຈ) ຫລືລົບລ້າງຄວາມງຽບສງົບທີ່ພວກເຮົາມີໃນອົງພຣະຄຣິດ. ໃນຄວາມເປັນຈິງ, ພວກເຮົາໄດ້ຮັບພຣະພອນທີ່ໄດ້ຖືກນັບເຂົ້າຢູ່ໃນບັນດາຜູ້ທີ່ທຸກທໍ້ຣະມານຍ້ອນຄວາມຊອບທັມ. ສິ່ງນີ້ສົມຄວນເປັນການຊຸກຍູ້ຈິດໃຈພວກເຮົາແລະເປັນການເພີ່ມຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ການແກ້ໄຂບັນຫາຂອງພວກເຮົາ, ບໍ່ແມ່ນເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຫຍຸ້ງຍາກຫລືສັ່ນສະເທືອນຄວາມງຽບສງົບພາຍໃນຈິດໃຈຂອງພວກເຮົາ.

ຄວາມຫວັງຂອງຄຣິສຕຽນສາມາດສນັບສນຸນຄໍາຈຸນພວກເຮົາ ຜ່ານສະພາບການທີ່ຫຍຸ້ງຍາກໄດ້ແນວໃດ?

3.1 ເປໂຕ 3:15-17

¹⁵ແຕ່ໃນໃຈຂອງທ່ານທັງຫຼາຍ, ຈົ່ງໂຄຣົບນັບຖືພຣະຄຣິດວ່າເປັນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ. ຈົ່ງມີໃຈພ້ອມຢູ່ສເມີເພື່ອພວກທ່ານຈະສາມາດຕອບແກ້ຕົວໄດ້ຕໍ່ທຸກຄົນທີ່ຖາມພວກທ່ານວ່າທ່ານມີເຫດຜົນປະການໃດຈຶ່ງມີຄວາມຫວັງຢ່າງນີ້?

¹⁶ແຕ່ຈົ່ງຕອບດ້ວຍໃຈສຸພາບແລະຍໍາເກງແລະໃຫ້ມີໃຈສໍານຶກຜິດແລະຊອບອັນເສາະໃສເພື່ອວ່າ, ເມື່ອພວກທ່ານຖືກປມາດນິນທາຄົນທີ່ກ່າວຫຍາບຊ້າຕໍ່ທັມນຽມຄຣິສະຕຽນອັນດີຂອງພວກທ່ານນັ້ນກໍຈະໄດ້ຮັບຄວາມອັບອາຍ.

¹⁷ເພາະວ່າຖ້ານໍ້າພຣະທັຍຂອງພຣະເຈົ້າຊົງເຫັນດີໃຫ້ພວກທ່ານທົນທຸກຍ້ອນເຮັດການດີກໍດີກວ່າຕ້ອງທົນທຸກຍ້ອນເຮັດການຊົ່ວ.

ໃນເມື່ອພວກເຮົາຖືກທົດລອງໃຫ້ມີຄວາມຍ້ານກົວຫຼືຫັ້ນເຫໄປທາງຂ້າງ, ເປໂຕໄດ້ໃຫ້ຄໍາຕອບແກ່ພວກເຮົາທີ່ຖືກຕ້ອງພຽງສິ່ງດຽວ:“ແຕ່ໃນໃຈຂອງທ່ານທັງຫຼາຍ, ຈົ່ງໂຄຣົບນັບຖືພຣະຄຣິດວ່າເປັນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ. ຈົ່ງມີໃຈພ້ອມຢູ່ສເມີເພື່ອພວກທ່ານຈະສາມາດຕອບແກ້ຕົວໄດ້ຕໍ່ທຸກຄົນທີ່ຖາມພວກທ່ານວ່າທ່ານມີເຫດຜົນປະການໃດຈຶ່ງມີຄວາມຫວັງຢ່າງນີ້.” (ຂໍ້ 15). ການເຊື່ອມຕໍ່ແຕ່ກົງກັນຂ້າມກັບຄວາມຍ້ານກົວແລະການຂົ່ມຂູ່ຕໍ່ຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດແລະຄວາມພ້ອມມີດັ່ງນີ້:

- **ຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດ.** ເປໂຕໄດ້ຮັບຮູ້ວ່າ ຖ້າວ່າຜູ້ເຊື່ອຈະເຮັດໃຫ້ສັກສິດ-ຖືກແຍກອອກ-ພຣະຄຣິດຊົງບໍ່ຮູ້ສຸດຕັ້ງຢູ່ໃນຫົວໃຈຂອງພວກພົນແລ້ວ ພວກເຮົາຈະບໍ່ກັງວົນກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ຄົນອື່ນຄິດ. ພວກເຮົາຈະບໍ່ຖືກຂົ່ມຂູ່, ແຕ່ກົງກັນຂ້າມ ພວກເຮົາຈະເປັນພະຍານອັນອົງອາດກ້າຫານແກ່ອຳນາດຂອງຂ່າວປະເສີດທີ່ປ່ຽນແປງຊີວິດ.
- **ຄວາມພ້ອມ.** ເມື່ອພວກເຮົາໄດ້ແກ້ໄຂບັນຫາຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດແລະຄວາມເປັນພຣະເຈົ້າເປັນທີ່ຮຽບຮ້ອຍແລ້ວ, ພວກເຮົາສາມາດກຽມພ້ອມທີ່ຈະໃຫ້ການປ້ອງກັນແກ່ເຫດຜົນສຳລັບຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາໃນພຣະຄຣິດ. ພວກເຮົາບໍ່ຈຳປັນຕ້ອງສະດຸດຫາຄຳເວົ້າຫລືຖອຍກັບມາຫາຄວາມຢ້ານກົວເມື່ອຖືກຖາມກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ພວກເຮົາເຊື່ອ. ພວກເຮົາສາມາດຍືນຍູ່ຢ່າງໝັ້ນໃຈໃນຄວາມເປັນພຣະເຈົ້າຂອງອົງພຣະຄຣິດເພາະວ່າພວກເຮົາໄດ້ຕົກລົງວ່າພວກເຮົາແມ່ນໃຜແລະພວກເຮົາເປັນຂອງຜູ້ໃດ? ຄຳເວົ້າຂອງເປໂຕຊີ້ໄປຫາຄວາມພົວພັນ (ຂອງໃຜຜູ້ນຶ່ງ) ລະຫວ່າງ ຄວາມຂາດການກຽມພ້ອມທີ່ຈະເວົ້າກ່ຽວເຮືອງຄວາມຫວັງຂອງຂ່າວປະເສີດ ແລະ ການຮັບຮູ້ຂອງລາວວ່າອົງພຣະເຈົ້າຊົງເປັນອົງບໍ່ຮູ້ສຸດ. ຖ້າພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ແຍກພຣະຄຣິດອອກໃນຖານະເປັນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ-ສະຖານທີ່ ທີ່ຖືກຕ້ອງຂອງພຣະອົງ-ພວກເຮົາສາມາດສົ່ງສຽງ ຫຼືປ່ຽນການເວົ້າຈາໂດ້ງ່າຍ!

ຄວາມພ້ອມຂອງພວກເຮົາແມ່ນອາຣົມທີ່ດີກັບຄວາມອ່ອນໂຍນ. ຄວາມອ່ອນໂຍນອາດຈະຖືກແປເປັນຄວາມສຸພາບ ແລະເວົ້າເຖິງພຣະຄຸນທີ່ໄດ້ຖືກຝັງເລິກໄວ້ໃນຕົວເຮົາ. ມັນແມ່ນທັສນະຂອງຄວາມຖ່ອມໃຈທີ່ຖືວ່າພຣະຄຣິດແລະບຸກຄົນອື່ນສຳຄັນກວ່າຕົນເອງ.

ຊີວິດຂອງພວກເຮົາສາມາດສະແດງອອກໃຫ້ຄົນອື່ນເຫັນວ່າພຣະຄຣິດຊົງເປັນພຣະເຈົ້າ ໂດຍວິທີໃດ?

ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ:

ທ່ານຈະອົດທົນຕໍ່ຄວາມທົນທຸກທໍຣະມານເນື່ອງຈາກຄວາມຫວັງທີ່ທ່ານມີໃນອົງພຣະຄຣິດຢ່າງໃດ? ຈົ່ງເລືອກເອົານຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ຈົ່ງຍອມຈຳນົນ.** ຈົ່ງເລືອກທີ່ຈະເຫັນຊີວິດແລະສະຖານະການຂອງທ່ານໃນມຸມມອງຂອງພຣະເຈົ້າ. ຈົ່ງຍອມຮັບຄວາມເປັນພຣະເຈົ້າຂອງອົງພຣະຄຣິດແລະວາງໃຈໃນພຣະອົງໂດຍບໍ່ຄຳນຶງເຖິງການກະທຳຂອງຄົນອື່ນ.
- **ຈົ່ງອວຍພອນ.** ຖ້າມີໃຜຜູ້ນຶ່ງປະຕິບັດກັບທ່ານດັ່ງສັດຕູ ຫຼື ທ່ານເອງປະຕິບັດຕໍ່ຄົນອື່ນດັ່ງນັ້ນ, ຈົ່ງສແວງຫາການອວຍພອນຄົນນັ້ນ ດ້ວຍຄວາມຮັກ, ດ້ວຍຄວາມເມດຕາ, ແລະ ດ້ວຍຄວາມຖ່ອມຕົວ.
ຈົ່ງປົກປ້ອງ. ຈົ່ງທູນຂໍຕໍ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ຊົງປະທານໂອກາດໃນການສະແດງ ແລະປົກປ້ອງຄຸ້ມຄອງຄວາມຫວັງທີ່ຢູ່ໃນຕົວທ່ານ. ໃນເມື່ອພຣະເຈົ້າຊົງເປີດປະຕູນັ້ນໃຫ້ທ່ານ, ຈົ່ງຕຽມພ້ອມທີ່ຈະເວົ້າຄຳພະຍານຂອງຄວາມຫວັງຂອງທ່ານໃນອົງພຣະຄຣິດ.

ມີຄຳເວົ້າໜ້ອຍຄຳສາມາດບັນລະຍາຍກ່ຽວກັບການຂາດຄວາມຫວັງດັ່ງ“**ມະເລງ**”. ແຕ່ວ່າ, ບໍ່ວ່າຈະເປັນຄວາມທຸກທໍຣະມານປະເພດໃດໃນຊີວິດຂອງເຮົາ, ພວກເຮົາສາມາດ**ອົດທົນ**ໄດ້ ຍ້ອນຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາໃນອົງພຣະຄຣິດ.

ອຸປຸຸຸຸຸໂດຍລາວຊາວເທິນບັບຕິສສັມພັນ <http://lsbf.us> ໂດຍSSK